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RO.0002.8.2017.BG                                                                                

Protokół Nr XXV/17 

z XXV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w sali obrad Urzędu Miasta  

i Gminy we Fromborku w dniu 26 października 2017 roku.  

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 12.37. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 10 radnych.  

Nieobecni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena, Markun Robert, 

Stankiewicz Agata. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W sesji udział wzięli: 

• Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska – Sekretarz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Ewa Rymarska – Skarbnik Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Teresa Podlasz – Kalinowska – Zastępca Skarbnika Miasta i Gminy Frombork, 

• Pan Andrzej Szyszło – Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska, 

• Pan Bogdan Szczyrba – Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, 

Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska, 

• Pani Janina Jachimowicz – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

we Fromborku, 

• Pan Grzegorz Adamowicz – Młodszy Referent ds. ochrony środowiska, 

• Pan Marcin Wróbel - Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork,  

• Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu, 

• Mieszkańcy gminy Frombork 

• Pan Tomasz Sitarz- dziennikarz telewizji braniewskiej ‘Braniewo 24’  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska przywitała przybyłych  

na sesję Panią Małgorzatę Wrońską – Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, Panią Sekretarz, radnych, 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, mieszkańców gminy, mecenasa oraz przybyłą  

na sesję telewizję. 

Ad. pkt 1.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska otworzyła XXV zwyczajną sesję 

Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę  

15 radnych, w sesji uczestniczy 10 radnych. 

Nieobecni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena, Markun Robert, 

Stankiewicz Agata. 

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Małgorzatę Łukasik. 

Radna wyraziła zgodę.    

Ww. propozycję poddano pod głosowanie. 
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Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad została radna Małgorzata Łukasik.  

Ad. pkt 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś chciałby wnieść 

zmiany do porządku obrad. Powiedziała, że w dniu 25 października 2017 roku do Biura Rady wpłynął 

wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Frombork o wprowadzenie do porządku obrad XXV zwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej projektu uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf  

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Frombork. 

 

Radni poprosili o omówienie projektu uchwały. Młodszy Referent ds. ochrony środowiska – Pan 

Grzegorz Adamowicz przedstawił projekt oraz jego najważniejsze założenia. Przewodnicząca  

ww. wniosek poddała pod głosowanie. 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych.  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca odczytała porządek obrad XXV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27.09.2017 roku  

i 4.10.2017 roku oraz protokołu z XXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 

04.10.2017 roku.  

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 27.09.2017 roku oraz 04.10.2017 

roku. 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7. Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2017 rok; 

b) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości z terenu Miasta i Gminy Frombork i zagospodarowania tych odpadów  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

c) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Frombork; 

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  

na terenie Miasta i Gminy Frombork w 2017 roku; 

e) przekazania skargi do wojewódzkiego sądu administracyjnego; 

f) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Fromborka dla działki nr 32 w obrębie geodezyjnym nr 10; 

g) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości oznaczonej według ewidencji 

gruntów jako działka o numerze 141/1, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Błotnej  dla której Sąd 

Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00030954/1; 
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h) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny  okres  

do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat; 

i) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny okres 

3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

j) zalecenia stosowania w 2018 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych miesięcznych 

stawek 1 metra kwadratowego czynszu najmu netto za najem lokali i budynków użytkowych; 

k) zalecenia stosowania w 2018 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych  wysokości cen 

gruntów netto stanowiących podstawę do ustalenia czynszów dzierżawy z tytułu dzierżawy gruntów; 

l) opłaty targowej na  2018 rok; 

m) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta i Gminy Frombork 

w 2018 roku; 

n) wprowadzenia opłaty miejscowej, terminów płatności, sposobów jej poboru, inkasentów oraz 

określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2018 roku; 

o) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień w podatku  

od środków transportowych w 2018 roku; 

p) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2018 roku; 

q) rozpatrzenia wniosku Sołectwa Ronin dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego 

w 2018 roku; 

r) przyjęcia programu współpracy Gminy Frombork z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2018; 

s) rozpatrzenia skargi z dnia 21 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

w zakresie nieprzyznania prac interwencyjnych;  

t) rozpatrzenia skargi z dnia 21 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

w zakresie nieprzyznania prac interwencyjnych oraz remontu lokalu socjalnego przekazanej według 

właściwości przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Elblągu; 

u) rozpatrzenia skargi z dnia 24 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

w zakresie nieprzyznania lokalu mieszkalnego przekazanej według właściwości przez Samorządowe 

Kolegium Odwoławcze w Elblągu; 

w) przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe     

odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy Frombork. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca ww. porządek obrad poddała pod głosowanie. 

 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. pkt 4  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

propozycję protokołu z XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się  

w dniach 27.09.2017 roku oraz 4.10.2017 roku.                           

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Protokół został przyjęty.  

 



4 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

propozycję protokołu z XXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 04.10.2017 

roku. 

Za głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Protokół został przyjęty.  

 

Ad. pkt. 5 i 6  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz 

Małgorzatę Wrońską o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na XXIII 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniach 27 września  

i 4 października 2017 roku oraz z realizacji uchwał podjętych w dniu 4 października 2017 roku  

na XXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku. 

 

Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała radnych, sołtysów oraz przybyłych na sesję mieszkańców  

i media lokalne, następnie przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza. Sprawozdanie to stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. pkt 7. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła radnych o składanie 

interpelacji do Burmistrza. 

1. Radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał o tegoroczne dożynki – kiedy Pani Burmistrz omawiała  

z sołtysami temat dożynek oraz temat koszy z darami. 

2. Radna Anna Żurowska zawnioskowała o bliższy kontakt z mieszkańcami gminy poprzez jakiś projekt 

bądź inicjatywę, w której mieszkańcy, zarówno miasta Frombork, jak i sołectw, mogliby wyrazić  

w prosty sposób swoje opinie, pomysły, wnioski i krytykę. Radna poddała tę propozycję  

do rozpatrzenia. 

3. Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że niedawno w Tolkmicku odbyło się spotkanie  

z Ministrem Gróbarczykiem odnośnie przekopu mierzei. Zapytała czy ktoś z gminy Frombork był tam 

– jeśli tak – o czym rozmawiano. 

4. Radna Wioletta Krukowska zapytała o zakończenie sprawy Państwa …………... 

5. Radna Wioletta Krukowska zapytała dlaczego protokoły na BIP udostępniane  

są bez załączników.  

 

Ad. pkt 8. 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, że nastąpiły zmiany w projekcie uchwały  

w sprawie zmian w budżecie, o których wspominała na posiedzeniu przedsesyjnym Skarbnik Gminy. 

Poproszono Panią Ewę Rymarską o przedstawienie tych zmian. Przewodnicząca Rady Miejskiej  
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we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały Nr XXV/252/17 z dnia 26 października 

2017 roku w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie Uchwałę 

Nr XXV/252/17. 

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXV/252/17stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

b) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXV/253/17 z dnia 26 października 2017 roku w sprawie szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości z terenu Miasta i Gminy Frombork i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Radna Dorota Strabel zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości.  

Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 5 radnych. 

Przeciw głosowało 4 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Radna Wioletta Krukowska zwróciła uwagę, iż taka forma uchwały spowoduje, że we Fromborku 

będzie problem ze śmieciami, ponieważ teraz odpady wywożone są co tydzień, a jest ich bardzo dużo, 

to co będzie gdy harmonogram wywozu odpadów będzie co dwa tygodnie.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/253/17. 

Za głosowało 6 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXV/253/17 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

c) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/254/17 z dnia 26 października 2017 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Frombork. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXIII/254/17. 

Za głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 
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Uchwała Nr XXV/254/17 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

d) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/255/17 z dnia 26 października 2017 roku w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy 

Frombork w 2017 roku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie Uchwałę 

Nr XXV/255/17. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXV/255/17 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

e) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/256/17 z dnia 26 października 2017 roku w sprawie przekazania skargi  

do wojewódzkiego sądu administracyjnego. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/256/17. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/256/17 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała,  

że został złożony wniosek podpisany przez radnych Wiolettę Krukowską, Zbigniewa Pietkiewicza  

i Longinę Woelky o przeprowadzanie głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady 

Miejskiej we Fromborku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała wniosek. 

Ww. dokument stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przed przystąpieniem do głosowania nad uchwałą radni Wioletta Krukowska i Zbigniew Pietkiewicz 

zadali kilka pytań odnośnie uchwały i właściciela działki. Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień 

Publicznych, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska – Pan Andrzej Szyszło 

przedstawił jaki jest związek zmiany miejscowego planu zagospodarowania z nieruchomością, plan 

nie wiąże się z działalnością konkretnego człowieka. Radna Żurowska Anna zapytała czy przyniesie ta 

zmiana korzyść dla gminy. Radna Wioletta Krukowska zauważyła, że są teraz inne ważniejsze 

potrzeby dla gminy, a koszt zmiany zagospodarowania mógłby być przeznaczony choćby na szkołę. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy są jeszcze jakieś 

pytania do tej uchwały. Brak pytań.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  

Nr XXV/257/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 
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przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Fromborka dla działki nr 32 w obrębie geodezyjnym nr 10. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie imienne 

Uchwałę Nr XXV/257/17 – Sekretarz obrad Małgorzata Łukasik odczytała z listy alfabetycznie 

imiona i nazwiska radnych oraz pytała czy radny jest ZA, PRZECIW, czy WSTRZYMUJE SIĘ  

od głosu. 

Radny Gawłowski Jacek – nieobecny 

Radny Gawłowski Wojciech – nieobecny 

Radna Jakóbczyk Magdalena – nieobecna 

Radna Kędzierska Barbara – za 

Radna Krukowska Wioletta – przeciw 

Radna Łukasik Małgorzata – wstrzymuje się 

Radny Markun Robert – nieobecny 

Radny Pietkiewicz Zbigniew – przeciw 

Radna Ros Agnieszka – za 

Radna Rymkiewicz Monika – za 

Radna Stankiewicz Agata – nieobecna 

Radna Strabel Dorota – za 

Radna Urbanowicz Jadwiga – przeciw 

Radna Woelky Longina – przeciw 

Radna Anna Żurowska – za 

Za głosowało 5 radnych.  

Przeciw głosowało 4 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Lista głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/257/17 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

g) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała,  

że został złożony wniosek podpisany przez radnych Wiolettę Krukowską, Zbigniewa Pietkiewicza  

i Longinę Woelky o przeprowadzanie głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady 

Miejskiej we Fromborku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała wniosek. 

Ww. dokument stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  

Nr XXV/258/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości oznaczonej według ewidencji 

gruntów jako działka o numerze 141/1, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Błotnej,  dla której 

Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00030954/1. 
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Przed przystąpieniem do głosowania wystąpiła mieszkanka gminy Frombork, która chciała 

wypowiedzieć się na temat podejmowanej uchwały. Mecenas przedstawił w jakim zakresie może dana 

osoba się wypowiedzieć. Mieszkanka zapytała dlaczego nie dostała informacji o możliwości wykupu 

działki, skoro była wiele lat użytkowana przez rodzinę. Kierownik Andrzej Szyszło wyjaśnił, dlaczego 

pod względem prawnym dane osoby nie mogą być stroną w sprawie. Przypomniał o czym mówił już 

na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Miejskiej. Radny Zbigniew Pietkiewicz wyraził swoje 

zdanie na dany temat. Zauważył, że każdy może wypowiedzieć się na temat mienia gminy. Udzielono 

głosu kolejnemu mieszkańcowi gminy, który jako członek rodziny byłego dzierżawcy wyraził swoją 

opinię. Mecenas kolejny raz przypomniał komu według prawa należy się prawo wykupu. Rozpoczęła 

się rozmowa na temat umów dzierżawy- radna Krukowska Wioletta zauważyła, że często przedłużane 

są umowy bez wniosków o przedłużanie. Kierownik Szyszło Andrzej wyjaśnił dlaczego akurat  

ta działka jest do sprzedaży - do innych działek nie ma nabywców, gmina otrzymała jeden jedyny 

wniosek o wykup działki stąd ten projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie imienne 

Uchwałę Nr XXV/258/17 – Sekretarz obrad Małgorzata Łukasik odczytała z listy alfabetycznie 

imiona i nazwiska radnych oraz pytała czy radny jest ZA, PRZECIW, czy WSTRZYMUJE SIĘ  

od głosu. 

Radny Gawłowski Jacek – nieobecny 

Radny Gawłowski Wojciech – nieobecny 

Radna Jakóbczyk Magdalena – nieobecna 

Radna Kędzierska Barbara – za 

Radna Krukowska Wioletta – przeciw 

Radna Łukasik Małgorzata – przeciw 

Radny Markun Robert – nieobecny 

Radny Pietkiewicz Zbigniew – przeciw 

Radna Ros Agnieszka – za 

Radna Rymkiewicz Monika – za 

Radna Stankiewicz Agata – nieobecna 

Radna Strabel Dorota – za 

Radna Urbanowicz Jadwiga – przeciw 

Radna Woelky Longina – przeciw 

Radna Anna Żurowska – za 

Za głosowało 5 radnych.  

Przeciw głosowało 5 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Lista głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała nie została przyjęta. 

h) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała,  

że został złożony wniosek podpisany przez radnych Wiolettę Krukowską, Zbigniewa Pietkiewicza  

i Longinę Woelky o przeprowadzanie głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady 

Miejskiej we Fromborku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała wniosek. 

Ww. dokument stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  

Nr XXV/258/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny okres  

do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat. 

Przed przystąpieniem do głosowania radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał czym zasłużył dany 

dzierżawca, iż osobną uchwałą musi mieć uchwalone przedłużenie dzierżawy, nie może być jak inni 

ujęty w zbiorowych uchwałach, które przedłużają dane umowy. Radna Jadwiga Urbanowicz 

odpowiedziała, że wynika to z kwestii, która wcześniej była podjęta przez radnych, iż nie można tą 

samą uchwałą traktować dzierżawy ogródków działkowych i działek, które są w strategicznych 

punktach miasta. Komisja zdecydowała, że nie można wszystkiego wrzucać do jednego worka,  

a pracownik urzędu, który przygotowywał na tę sesję projekty uchwał przychylił się do danej prośby. 

Nie jest to kwestia osobista, radni chcą po prostu wiedzieć nad czym głosują. Radna Dorota Strabel 

dodała, iż w przypadku pojedynczej uchwały dotyczącej umowy dzierżawy dla strategicznych 

punktów w mieście łatwiej jest zmienić ją bądź unieważnić, gdyby miasto planowało jakiś remont, niż 

gdyby uchwała dotyczyła wielu działek. Nie była to żadna złośliwość ze strony radnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie imienne 

Uchwałę Nr XXV/258/17 – Sekretarz obrad Małgorzata Łukasik odczytała z listy alfabetycznie 

imiona i nazwiska radnych oraz pytała czy radny jest ZA, PRZECIW, czy WSTRZYMUJE SIĘ  

od głosu. 

Radny Gawłowski Jacek – nieobecny 

Radny Gawłowski Wojciech – nieobecny 

Radna Jakóbczyk Magdalena – nieobecna 

Radna Kędzierska Barbara – za 

Radna Krukowska Wioletta – za 

Radna Łukasik Małgorzata – za 

Radny Markun Robert – nieobecny 

Radny Pietkiewicz Zbigniew – za 

Radna Ros Agnieszka – za 

Radna Rymkiewicz Monika – za 

Radna Stankiewicz Agata – nieobecna 

Radna Strabel Dorota – za 

Radna Urbanowicz Jadwiga – za 

Radna Woelky Longina – za 

Radna Anna Żurowska – za 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Lista głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXV/258/17 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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i) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXV/259/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny okres 

3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zgłosiła wniosek  

o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/259/17. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/259/17 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Na wniosek radnych Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zarządziła 10 

minutową przerwę. Obrady zostały wznowione o godzinie 10.43.  Przewodnicząca stwierdziła 

prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych obecnych jest 10 radnych. Nieobecni to: Gawłowski Jacek, 

Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena, Markun Robert, Stankiewicz Agata. 

 

  j) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXV/260/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku 

w sprawie zalecenia stosowania w 2018 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych 

miesięcznych stawek 1 metra kwadratowego czynszu najmu netto za najem lokali i budynków 

użytkowych. 

 

Radna Longina Woelky zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska Poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/260/17. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/260/17 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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  k) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXV/261/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku 

w sprawie zalecenia stosowania w 2018 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych  

wysokości cen gruntów netto stanowiących podstawę do ustalenia czynszów dzierżawy z tytułu 

dzierżawy gruntów. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/261/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/261/17 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

l) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała,  

że został złożony wniosek przez radną Jadwigę Urbanowicz o wprowadzenie do projektu uchwały  

w sprawie opłaty targowej na 2018 rok zmiany dotyczącej stawki opłaty -  aby podwyższona stawka 

dotyczyła nie tylko dnia 15 sierpnia, ale również 14 sierpnia.  

Wniosek stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 5 radnych. 

Przeciw głosowało 3 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przed przystąpieniem do głosowania Burmistrz Miasta i Gminy Frombork przedstawiła swój punkt 

widzenia – stwierdziła, że ta zmiana może spowodować wygaśniecie tradycji odpustowej  

we Fromborku. Prywatnym zdaniem Burmistrz uważała, iż nie będzie to dobra decyzja, gdyż stawka 

15 sierpnia jest i tak bardzo wysoka. 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  

Nr XXV/262/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie opłaty 

targowej na  2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/262/17. 

Za głosowało 4 radnych. 

Przeciw głosowało 5 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 
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Uchwała nie została przyjęta. 

 

m) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXV/262/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta i Gminy Frombork 

w 2018 roku. 

 

Radna Longina Woelky zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/262/17. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/262/17 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

  n) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXV/263/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku 

w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, terminów płatności, sposobów jej poboru, inkasentów 

oraz określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2018 roku. 

 

Radna Longina Woelky zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/263/17. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/263/17 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

o) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXV/264/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień w podatku  

od środków transportowych w 2018 roku. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zgłosiła wniosek  

o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/264/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/264/17 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

p) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/265/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2018 roku. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/265/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/265/17 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

q) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała,  

że został złożony wniosek podpisany przez radnych Wiolettę Krukowską, Zbigniewa Pietkiewicza  

i Longinę Woelky o przeprowadzanie głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady 

Miejskiej we Fromborku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała wniosek. 

Ww. dokument stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Dodatkowo Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

powiedziała, że został złożony wniosek przez radną Wiolettę Krukowską o wprowadzenie do projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Sołectwa Ronin dotyczącego przeznaczenia środków 

funduszu sołeckiego w 2018 roku zmiany w § 1 na słowo ‘Uwzględnia się’. 

Wniosek stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 
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Wniosek został przyjęty. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść uchwały. 

Mecenas zwrócił uwagę, iż dana uchwała nie ma informacji o sposobie ogłoszenia. Zawnioskowano  

o poprawkę w § 3 treści uchwały na ‘ Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega 

ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty’ 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  

Nr XXV/266/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

rozpatrzenia wniosku Sołectwa Ronin dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego 

w 2018 roku. 

Przed przystąpieniem do głosowania radny Zbigniew Pietkiewicz przedstawił historię odrzucenia 

pierwszego wniosku sołectwa. Zwrócił uwagę na regulamin dotyczący wydatkowania funduszu 

sołeckiego – omówił uwagi jakie do owego regulaminu ma radny – uważał, że powinien on być 

skonsultowany z sołtysami. Radny przyznał iż z premedytacją wpisał kwoty przekraczające 

regulaminowe koszty, gdyż chciał wywołać dyskusję na ten temat. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie imienne 

Uchwałę Nr XXV/266/17 – Sekretarz obrad Małgorzata Łukasik odczytała z listy alfabetycznie 

imiona i nazwiska radnych oraz pytała czy radny jest ZA, PRZECIW, czy WSTRZYMUJE SIĘ  

od głosu. 

Radny Gawłowski Jacek – nieobecny 

Radny Gawłowski Wojciech – nieobecny 

Radna Jakóbczyk Magdalena – nieobecna 

Radna Kędzierska Barbara – za 

Radna Krukowska Wioletta – za 

Radna Łukasik Małgorzata – za 

Radny Markun Robert – nieobecny 

Radny Pietkiewicz Zbigniew – za 

Radna Ros Agnieszka – za 

Radna Rymkiewicz Monika – za 

Radna Stankiewicz Agata – nieobecna 

Radna Strabel Dorota – za 

Radna Urbanowicz Jadwiga – za 

Radna Woelky Longina – za 

Radna Anna Żurowska – za 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Lista głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXV/266/17 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

r) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXV/267/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

przyjęcia programu współpracy Gminy Frombork z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2018. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zgłosiła wniosek  

o nieodczytywanie treści uchwały w całości.  Poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/267/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/267/17 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

s) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/268/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi z dnia 21 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork  

w zakresie nieprzyznania prac interwencyjnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/268/17. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/268/17 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

t) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/269/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi z dnia 21 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork  

w zakresie nieprzyznania prac interwencyjnych oraz remontu lokalu socjalnego przekazanej według 

właściwości przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Elblągu. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/269/17. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/269/17 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

u) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/270/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi z dnia 24 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork  

w zakresie nieprzyznania lokalu mieszkalnego przekazanej według właściwości przez Samorządowe 

Kolegium Odwoławcze w Elblągu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/270/17. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/270/17 stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zarządziła przerwę.  

O godzinie 11.37 obrady zostały wznowione. Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara 

Kędzierska stwierdziła prawomocność, gdyż na 15 radnych obecnych było 10. Nieobecni to: 

Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Jakóbczyk Magdalena, Markun Robert, Stankiewicz Agata. 

 

Przed przystąpieniem do głosowania nad kolejną uchwałą Przewodnicząca Rady Miejskiej  

we Fromborku Barbara Kędzierska złożyła wniosek o zmianę w porządku obrad XXV zwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej we Fromborku jako pkt 8 lit. x) pierwotnego projektu uchwały w sprawie opłaty 

targowej na 2018 rok. 

 

Ww. dokument stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Radni dyskutowali na temat wprowadzenia w takiej wersji projektu uchwały do porządku obrad. 

Radna Monika Rymkiewicz zauważyła, że teraz głosujemy nad danym projektem, aby znalazł się  

w porządku obrad - dopiero wtedy będzie można dyskutować nad wprowadzeniem zmian w projekcie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została wprowadzona pod literką x) do porządku obrad. 

 

w) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/271/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 
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przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie Miasta i Gminy Frombork. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXV/271/17. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/271/17 stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

x) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXV/272/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

opłaty targowej na 2018 rok. 

 

O godzinie 11.47 salę obrad opuściła radna Longina Woelky. 

 

Radna Wioletta Krukowska zaczęła dyskusję z propozycją obniżenia stawek. Radna Jadwiga 

Urbanowicz wróciła do swojego wniosku, aby zróżnicować dni 14 i 15 sierpnia osobną stawką. Radny 

Zbigniew Pietkiewicz zauważył, że nie powinno się wstawiać do podwyższonej stawki dnia 14 

sierpnia. Powinna być jedna stawka i tylko na konkretny dzień. Radni zgodzili się z daną myślą. 

Radna Monika Rymkiewicz dodała, iż uchwała dotyczy dnia, w którym będzie prowadzona sprzedaż, 

a nie dnia kiedy rozstawiają się stoiska. Radna Wioletta Krukowska zgodziła się z powyższymi, 

uważała jednak, że powinno się zróżnicować sprzedaż z ręki i łóżka. Radna Dorota Strabel 

zaproponowała, aby z pierwszej pozycji sprzedaży przenieść sprzedaż z łóżka do sprzedaży takiej 

samej jak z namiotu. Stawki powinny zostać te same. Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku 

Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie wniosek radnej Doroty Strabel. 

 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska przeczytała zmienioną treść 

uchwały oraz poddała pod głosowanie Uchwałę Nr XXV/272/17. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXV/272/17 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad. pkt 9. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz  

o odpowiedzi na interpelacje radnych. Burmistrz Małgorzata Wrońska po kolei odpowiadała na zadane 

pytania:  
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1. Temat dożynek omawiany był na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 

we wrześniu, kiedy to pierwotnie zaplanowane dożynki musiały być odwołane ze względów 

pogodowych. Pani Burmistrz pytała sołtysów o kolejny termin i miejsce, ze strony sołtysów 

padła propozycja stadniny koni w Narusie, aby nie martwić się pogodą. Temat koszy już 

cztery lata temu był poruszany, gdy jako Burmistrz prosiła sołectwa o przygotowanie takich 

darów. Rozmawiała też z sołtys Bogdan- Panią Anną Janicką, która mówiła, że rozmawiała  

z sołtysami na ten temat. Burmistrz zauważyła też, że dożynki są świętem dla rolników – jest 

to podziękowanie za ich pracę i miasto naprawdę angażuje się w to święto. 

2. Skrzynka na interpelacje – urząd przemyśli ten pomysł, trzeba spotkać się z komisją, aby 

bardziej szczegółowo omówić dany projekt. 

3. Sprawa ……………. – były to dwie osobne sprawy: jedna z nich zakończyła się pozytywnie, 

podatnik po kontroli zapłacił zaległe podatki od nieruchomości, a druga sprawa dotyczyła 

nienależnie pobranej ulgi inwestycyjnej – tutaj sprawa została umorzona przez prokuraturę  

ze względu na małą szkodliwość czynu. Te dwie sprawy były omawiane już wcześniej, Pani 

Burmistrz opowiadała już rok temu o tym. 

O godzinie 12.00 salę obrad opuściła radna Dorota Strabel. 

O godzinie 12.04 radna Dorota Strabel wróciła na salę obrad. 

4. Na pytanie o spotkanie z Ministrem Gróbarczykiem odpowiedział Pan Andrzej Szyszło, który 

w imieniu Burmistrz był obecny na spotkaniu. Było to spotkanie wyjazdowe Komisji 

Sejmowej, na którym Minister pokazywał, iż rząd ma silną wolę wykonania tej inwestycji. 

Wskazano miejsce – Nowy Świat, według informacji, które usłyszeli samorządowcy  

w przyszłym roku powinna zacząć się budowa przekopu: jedna śluza, dwa mosty, aby nie 

zamykać drogi. Od strony Zatoki Gdańskiej ma być zbudowany Port Ochronny, otrzymano też 

informację, iż będzie można wykorzystywać to do obsługi pasażerskiej. Krynica Morska miała 

tylko zastrzeżenia do planu, były zapytania kto naprawi drogi zniszczone od przejazdu 

ciężarówek. Radna Anna Żurowska podpytała przy okazji czy i jak Gmina Frombork 

skorzystałaby z tego przekopu. Czy nasz port nadałby się czy też potrzebuje remontu. Może 

warto porozmawiać z urzędem Morskim. Kierownik powiedział, że Minister Gróbarczyk 

zapowiedział wsparcie dla małych portów, dodał, że otrzymaliśmy zaproszenie na kolejną 

komisje sejmową. Panu Szyszło udało się porozmawiać z Ministrem i przekazać sugestie 

związane ze wsparciem. Radna Anna Żurowska zapytała czy planowane prace nad remontem  

w przyszłym roku można byłoby zamienić na rozbudowę plaży i portu. Kierownik mówił  

o pewnym remoncie w stosunku do jeszcze niepewnych planów dotacji, dodał,  

iż najważniejsze aby nie ograniczać funkcji portu do jednego zadania – trzeba poszerzać 

możliwości. 

O godzinie 12.11 salę obrad opuścił radny Zbigniew Pietkiewicz. 

5. Na ostatnie pytanie odpowiedziała Sekretarz Gminy – Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska. 

Zapytała jakich załączników nie ma w Biuletynie Informacji Publicznej. Wszystkie uchwały, 

sprawozdania z pracy Pani Burmistrz są zamieszczane, realizacje uchwał znajdują się na BIP, 

może jest kłopot ze znalezieniem danych załączników – są odpowiednie zakładki, w których 

znajdują się dane załączniki. 
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Na zakończenie Pani Burmistrz dodała jeszcze swoje zdanie na temat Funduszu Sołeckiego. Zwróciła 

uwagę, iż gmina chce dążyć aby były ujednolicone druki, projekty i jeżeli coś budzi obawy to zawsze 

na kolejny rok można wydać kolejne zarządzenie- powinniśmy wspólnie dążyć do tego, aby było 

wszystko ujednolicone. 

Ad. pkt 10. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś chciałby złożyć 

jakieś oświadczenie. Jeden z mieszkańców zapytał Panią Burmistrz Małgorzatę Wrońską kiedy 

otrzyma mieszkanie, gdyż czeka na nie już 10 lat. Pani Burmistrz odpowiedziała, że jest Pan wpisany 

na listę osób oczekujących na mieszkanie. Komisja zaopiniowała Pana wniosek pozytywnie, trzeba 

jednak znaleźć mieszkanie, które ustawowo będzie spełniało wymogi dla tylu osób w rodzinie. Gmina 

nie ma wolnych zasobów, a mieszkanie, które udało się odzyskać niedawno, wymaga kapitalnego 

remontu, który zapewne potrwa kilka miesięcy. Radna Wioletta Krukowska zapytała czy dani Państwo 

mają szansę otrzymać to mieszkanie po remoncie. Pani Burmistrz odpowiedziała, iż sprawa jest  

w toku, gdyż na to mieszkanie złożono kilka wniosków, jednak dana rodzina jest pierwsza na liście 

oczekujących. 

Kolejne pytanie zadał mieszkaniec gminy, który chciał wiedzieć, co będzie teraz z działką na ulicy 

……………. Złożył podanie o przedłużenie dzierżawy. Burmistrz Miasta powiedziała, że nie można 

przedłużyć umowy, która już wygasła, dodatkowo składający wniosek nie był dzierżawcą wcześniej 

obowiązującej umowy. Burmistrz dodała, iż sprawa działki na pewno będzie kontynuowana zgodnie  

z prawem. Mieszkaniec wyraził swoje negatywne opinie na temat urzędu. Burmistrz jeszcze  

raz przedstawiła sytuację prawną danej działki, dodała, iż każdy wniosek przekładany jest Radzie  

do rozstrzygnięcia- kolejność wniosków decyduje o temacie sprawy. Dziś był procedowany wniosek  

o wykup, być może następny będzie o dzierżawę. Radna Dorota Strabel zauważyła, że jeśli jest taka 

potrzeba to można zaproponować rodzinie byłego dzierżawcy inną działkę, którą można też uprawiać,  

a wnioskodawcom sprzedać działkę, o którą toczy się spór – tak, aby każda strona była zadowolona. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos. Jeden z mieszkańców, który prowadzi działalność gospodarczą zapytał gdzie będzie miał 

wyrzucać odpady, gdy będą co dwa tygodnie pojemniki opróżniane, jeśli teraz już jest kłopot ze 

znalezieniem miejsca na odpady. Sekretarz Gminy – Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska 

zaznaczyła, iż dane uchwały, a także pojemniki dotyczą gospodarki odpadami komunalnymi, a nie  

odpadami z działalności gospodarczej. Radna Jadwiga Urbanowicz dodała, iż we własnym zakresie 

ten temat przedsiębiorca powinien wyjaśnić.    

O godzinie 12.20 na salę obrad wrócił radny Zbigniew Pietkiewicz, a radna Agnieszka Ros opuściła 

salę obrad. 

Następną osobą, która zabrała głos była mieszkanka gminy, która należy do zespołu …………….. 

Podziękowała Pani Burmistrz za wsparcie oraz obecność na Dniu Seniora. Podziękowała również 

sołtysom, którzy chcieli wspomóc zespół funduszem sołeckim, jednak nie mogli tego zrobić. Wyraziła 

nadzieję, że następnym razem się uda. 

Radna Anna Żurowska powiedziała, iż jako wspólnota powinniśmy więcej się starać, tak jak dzisiaj 

rozmawiać, a nie głosować z zasady ‘nie bo nie’ czy ‘tak bo tak’. Jest to radnej wielkim marzeniem, 

aby z uśmiechem przychodzić na sesję. Burmistrz Miasta i Gminy Frombork Pani Małgorzata 

Wrońska podziękowała za wypowiedź Pani z zespołu. Powiedziała, iż zawsze stara się wspierać 

seniorów, emerytów jak i zespół, więc jeśli z ustawy nie można było realizować wsparcia z funduszu 
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sołeckiego, to znajdzie się inne wyjście. Na zakończenie radna Wioletta Krukowska podziękowała 

Pani Burmistrz za ‘normalny ludzki głos’, Pani Burmistrz odrzekła, że specjalnie na prośbę radnej 

wynegocjowała, iż stawki wody nie wzrosły. 

Ad. pkt 10. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska po wyczerpaniu porządku obrad 

zamknęła XXV zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad – radna Małgorzata Łukasik. 

Protokołowała Bernadeta Gajewska. 

 

Obrady XXV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniu 26 

października 2017 roku zostały utrwalone na płycie CD - znajduje się ona w Biurze Rady. 

 


